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KS § 91 KS-TEK.2023.163
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..........

..........

Försäljningsuppdrag Tolsum 1:49

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna förslag till
köpekontrakt för försäljning av fastigheten TOLSUM 1:49.

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt samhällsbyggnadschefen att
genomföra försäljningen.

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning

En försäljningsprocess av fastigheten TOLSUM 1:49 är pågående
med signerat köpekontrakt med vinnande budgivare. Enligt
kommunstyrelsens reglemente har kommunfullmäktige delegerat till
styrelsen att besluta om bland annat köp och försäljning av
fastigheter till ett värde upp till 2 mnkr.

Ärendebeskrivning

Kommunstyrelsen har 2023-10-11 § 168 beslutat att uppdra åt
förvaltningen att påbörja en försäljningsprocess av fastigheterna
TOLSUM 1:49 i Ringarum centralort.

Vid en försäljning av kommunägd fastighet ska försäljningen ske
utifrån ett marknadsmässigt pris för att inte särskilt gynna en enskild
aktör. Fastigheterna har värderats av auktoriserad mäklare och lagts
ut för försäljning med budgivning. Ingen omförhandling med
befintliga hyresgäster har skett inför försäljning. Köparen övertar
befintliga hyresavtal.

Försäljningsprocessen för fastigheten TOLSUM 1:49 är pågående.
Det bedömda marknadsvärdering av fastigheten är ca 3,5 mnkr. Bud
för köp av fastigheten av intressent har lämnats till ett värde på 3,8
mnkr. Med anledning av att marknadsvärdet för fastigheten
överstiger 2 mnkr krävs det att kommunfullmäktige fattar beslut om
att den får säljas.
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KS § 91 KS-TEK.2023.163

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
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Justerare

..........

..........

Köpekontrakt har undertecknats med en klausul att kontraktet gäller
under förutsättningen av ett beslut om godkännande av försäljningen
från kommunfullmäktige.

Ekonomiska konsekvenser

Byggnaderna på fastigheten hyrs idag ut med ett underskott under
2021-23 om ca 300 tkr/år i förhållande till omkostnader under samma
period. Byggnaderna mm på TOLSUM 1:49 har ett bokfört värde om
ca 1,9 mnkr. Med en köpeskilling om 3,8 mnkr tillfaller priset som
överstiger det bokförda värdet resultatet, exklusive kostnaderna för
försäljningsprocessen som exempelvis mäklararvode med mera.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse
Köpekontrakt

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunfullmäktige

Justeras:

________________ ________________
Per Hollertz (M) Lars Beckman (S)
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KS § 92 KS-SA.2024.63 040
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Sammanträdesdatum
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Justerare

..........

..........

Ekonomisk uppföljning

Kommunstyrelsens beslut

Uppföljningen godkänns.

Ärendebeskrivning
I kommunens styrmodell står det att kommunstyrelsen ska göra en större
uppföljning per april månad. Denna ska förutom den sedvanliga
månadsuppföljningen även innehålla en uppföljning över vissa utvalda mål
och uppdrag samt en investeringsuppföljning. Samtliga inriktningsmål följs
upp i året dokument.

Uppföljningen visar på ett prognostiserat underskott i verksamheterna på -
19,0 mnkr och ett överskott på finansieringen med +4,8 mnkr. Detta ger ett
resultat på -25,1 mnkr. Kommunen klarar enligt prognosen således inte sitt
resultatmål på -10,9 mnkr. Investeringsuppföljningen ger en prognos på 75,3
mnkr mot budgeterat 73,4 mnkr. Detta innebär en negativ avvikelse på -1,9
mnkr. En översyn av investeringsbudgeten pågår i syfte att minska nivån
innevarande år.

I särskilt ärende ”Åtgärdsplan 2024 steg 2” förslår förvaltningen ytterligare
åtgärder innevarande år för att nå en ekonomi i balans. Om dessa kan
verkställas fullt ut förbättras prognosen med åtgärdsplanens förslag.

Ytterligare åtgärder fordras för att nå en ekonomi och verksamhet i balans.

I särskilda ärenden lämnas förslag på vidare åtgärder:
KS-SA.2024.64 ”Åtgärdsplan 2024 steg 2”
KS-SA.2026.60 ”Inriktningsbeslut för långsiktiga ekonomiska anpassningar”

Beslutsunderlag
Apriluppföljning 2024.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Akten
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KS § 93 KS-SA.2024.67

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Åtgärdsplaner för ekonomiska anpassningar

Kommunstyrelsens beslut

1. Uppdaterade åtgärder i åtgärdsplaner godkänns.

2. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma med beräkningar för
åtgärder där beräkningar saknas.

Deltar inte i beslutet och protokollsanteckning

Lars Beckman (S), Nhela Ali (S), Magnus Loftén (S) och Ulla Wallering Fall
(S) deltar inte i beslutet och lämnar följande protokollsanteckning:

Vi socialdemokrater deltar inte i beslutet. Vi ser att det inte finns någon
helhetsbild i åtgärdsplanerna vilket gör att det blir svårt att se några tydliga
besparingar. Åtgärderna visa inte heller konsekvenserna på  hur dessa
ska påverka kommunens invånare.

Även om kommunen har vakansprövning anställs flera tjänster som gör
ännu svårare för helhetsbilden.

Ärendebeskrivning
Den 13 maj fattade kommunstyrelsen beslut kring åtgärdsplaner för
ekonomiska anpassningar.

Förvaltningen har nu uppdaterat åtgärdsplanen med nya åtgärder för
beslut i kommunstyrelsen. För åtgärder där beräkningar saknas
återkommer förvaltningen med beräkningar.

Nya åtgärder beräknas ge en minskad kostnad 2024 om 1275-1475 tkr
medans helårseffekten beräknas till 5557 tkr- 8557 tkr. Osäkerhetsfaktorn
gällande helårseffekten handlar om storleken på sänkt ambitionsnivå inom
samhällsbyggnadssektor. Förvaltningen återkommer kring särskilt ärende om
sänkta ambitionsnivåer inom samhällsbyggnad.

Inom ramen för omgång 1 har åtgärder vidtagits som motsvarar en
effektivisering av 15 tjänster. Det pågår en organisationsförändring där
kommundirektören fått i uppdrag att se över förvaltningsorganisationen för
ökad effektivitet, transparens och ökat samarbete. Redovisningen av
organisationsförändringen sker på kommunstyrelsens sammanträde 2

6(27)



KS § 93 KS-SA.2024.67
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..........

..........

september. Fackliga förhandlingar med risk- och konsekvensanalyser pågår
under juni månad. Effekten av omorganisationen avser en effektivisering av 3
tjänster. Bedömningen är att totalt 9 tjänster ytterligare kan effektiviseras.
Totalt innebär detta en besparing om 24 tjänster sammanlagt.

Beslutsunderlag
Uppdaterade åtgärdsplaner.
_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommundirektör
Ekonomichefen
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KS § 94 KS-SA.2024.60

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Inriktningsbeslut för långsiktiga ekonomiska anpassningar

Kommunstyrelsens beslut

1. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma med beräkningar i
förslag till ekonomiska anpassningar enligt nedan;

- Se över organisering inom stöd- och omsorg för vård- och
omsorgsboende Åldersro

- Se över centralisering av hemtjänsten till Bäckadal.
- Se över vilka kommunala fastigheter som kan avyttras
- Se över framtiden för simhallen
- Se över driftsform alternativt avyttra hamnar
- Se över driftsform alternativt avyttra campingplatser
- Se över taxor och avgifter inom hela den kommunala

verksamheten
- Se över sänkta ambitionsnivåer inom samhällsbyggnad
- Se över organisering av biblioteksverksamheten
- Se över att införa avgifter för kulturskolan
- Se över driftsformen och effektiviseringar av

idrottsanläggningar
- Se över pedagogiska måltider inom skola och förskola
- Se över fritidsverksamheten för 13 till 19-åringar i kommunen
- Ta fram en långsiktig plan (20 år) över planerade större (>5

mkr) infrastrukturinvesteringar med kapitalbehov och
kostnader.

- Se över driftsform eventuellt avyttra Åbäcksholm.

2. Beräkningar ska senast redovisas till kommunstyrelsens
sammanträde 30 september.

Protokollsanteckning

Lars Beckman (S), Magnus Loftén (S), Nhela Ali (S) och Ulla Wallering Fall
(S) lämnar följande protokollsanteckning:

Gällande lista som lades fram på KS 240617 som exempel att arbeta
vidare med önskar vi undantag för förslaget om att- Se över avveckling av
simhallen och att - Se över fritidsverksamheten för 13 till 19-åringar i
kommunen då vi ser dessa kommunala angelägenheter som särskilt
betydelsefulla för våra innevånare. Simhallens betydelse för våra
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KS § 94 KS-SA.2024.60
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kommuninnevånare både unga och äldre kan inte nog överskattas. Det
handlar och att kunna erbjuda alltifrån simundervisning till rehabträning
och motionssim. Våra barn och ungas fritidsaktiviteter hjälper till att
förebygga och inte minst skapar intressanta aktiviteter för barn och unga i
en känslig tid i livet. Övriga förslag kommer vi att ta ställning till i den
kommande processen. Vi vill uppmärksamma kommunledningen på att
vissa förslag redan är utredda utan att uppdrag har getts av KS, tex
avgifter i kulturskolan. Andra förslag till uppdrag är uppgifter som
kontinuerligt bör genomföras av förvaltningen, tex se över taxor och
avgifter.

Jonas Andersson (V) och Bo Franzén (V) lämnar följande
protokollanteckning:

Den kommunala ekonomiska situationen ställer krav på ett långsiktigt
utvecklingsarbete för kommunens verksamheter. De primära åtagandena
som vård, omsorg och skola kan ges tillräckliga förutsättningar för fortsatt
verksamhet med tillfällig intäktshöjning. Övriga verksamheter och
ekonomiska fördelningsmodeller behöver en översyn, så att verksamheter
som riktas mot besöksnäringen inte belastar skattekollektiv i lika stor grad
som i dagsläget, samt att kommunens egna verksamheter inte ska
utsättas för interndebiteringar som är kontraproduktiva. Flera av
förvaltningens förslag riktas mot verksamheter som redan i dagsläget är
hårt pressade ekonomiskt samt att de inte ger någon långvarig effekt på
kommunens ekonomi, med risk i att öka kommunens åtaganden i stället.

Därmed ser vi att de punkter som förvaltningen presenterat i ärendet kan
reduceras ned till;
 Se över organisering inom stöd- och omsorg för vård- och

omsorgsboende Åldersro.

 Se över taxor och avgifter inom hela den kommunala verksamheten.

 Se över sänkta ambitionsnivåer inom samhällsbyggnad.

Samt med tillägg i för att uppnå högre grad av utveckling och
effektivisering på längre sikt;

 Utreda kommunens behov av administrativa lokaler, inkl de

kommunala bolagens fastigheter, i syfte att påvisa möjligheten till att
tomställa fastigheter.
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KS § 94 KS-SA.2024.60
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 Se över fördelningsmodellen/interndebiteringar inom förvaltningen,

inkl de kommunala bolagens fastigheter, i syfte att åtgärda
kontraproduktiva hyror och kostnader.

 Utreda hur enskilda driftsobjekt – besöksnäring, via arrenden, hyra

och andra intäkter kan ge en kommunal intäkt. I syfte i att t ex
camping eller hamn ska bli en långsiktig intäkt för kommunens
skattekollektiv.

Ärendebeskrivning

Förvaltningen har under 2024 bedrivit ett omfattande
besparingsarbete för att minska kommunens
verksamhetskostnader.

Med undantag för de åren där de så kallade covid-bidragen från
staten bidragit till verksamheten har budgetunderskotten i
verksamheten varit betydande. Framför allt är det verksamheterna
inom samhällsbyggnads- och stöd & omsorgssektorerna som haft
svårigheter att rymma uppdragen inom givna ekonomiska ramar
de senaste åren. Det genomsnittliga underskottet i
verksamheterna har för den senaste femårsperioden uppgått till
drygt 20,0 mnkr. Till viss del har detta kunnat mötas av överskott
inom finansförvaltningen. Men så är inte fallet för innevarande år.

Inför 2025 års budgetarbete finns mycket stora investeringsbehov
framför allt inom vatten- och renhållning. Detta medför att
kommande årsresultat bör överstiga 10 miljoner kronor för att
kunna möta finansieringen av nödvändiga investeringar.

Se tabell nedan för budgetavvikelse från 2019 till och med 2024.

Mnkr Ram Budget Prognos Avvikelse Avvikelse      

  -25 -24 avvikelse -23 -22 -21 -20 -19

Finansförvaltningen 554,0 -539,1 4,8 17,1 28,7 17,9 21,7 -3,7

Stöd & omsorg 270,4 270,4 -5,0 -25,3 -18,2 7,2 0,3 -10,6

Barn, utbildning 190,2 190,2 0,0 3,2 5,5 -2,2 -3,0 -9,3

Samhällsbyggnad 29,5 29,5 -10,6 -8,9 -9,1 -13,1 -7,2 -7,4

Service & adm 51,0 51,0 -1,1 0,0 0,0 1,2 -3,0 -0,9

Räddningstjänsten 7,6 7,5 0,0 -0,2 0,3 0,2 -0,1 0,0
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KS § 94 KS-SA.2024.60
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För att långsiktigt reducera medel för drift och investeringar har
förvaltningen identifierat områden där kommunen kan minska sina
kostnader. Genom ett politiskt inriktningsbeslut om vilka
besparingar med kostnadsberäkningar som bedöms vara aktuella
kan förvaltningen påbörja utredningar kring dessa förslag.

Förvaltningens förslag om långsiktiga ekonomiska anpassningar

- Se över organisering inom stöd- och omsorg för vård- och
omsorgsboende Åldersro

- Se över centralisering av hemtjänsten till Bäckadal.
- Se över vilka kommunala fastigheter som kan avyttras
- Se över avveckling av simhallen
- Se över driftsform alternativt avyttra hamnar
- Se över driftsform alternativt avyttra campingplatser
- Se över taxor och avgifter inom hela den kommunala

verksamheten
- Se över sänkta ambitionsnivåer inom samhällsbyggnad
- Se över organisering av biblioteksverksamheten
- Se över att införa avgifter för kulturskolan
- Se över driftsformen och effektiviseringar av

idrottsanläggningar
- Se över pedagogiska måltider inom skola och förskola
- Se över fritidsverksamheten för 13 till 19-åringar i kommunen

Ekonomiska konsekvenser

Detta beslut medför inga ekonomiska konsekvenser. Ekonomiska
konsekvenser per föreslag redovisas senast vid kommunstyrelsens
sammanträde 30 september.

Yrkanden
Per Hanö (SD) yrkar på följande tillägg:

Politisk organisation 5,3 5,3 0,0 -0,6 0,0 -0,1 -0,3 0,0

Ej fördelade besparingar -3,9 -3,9

Summa verksamheterna 554,0 550,0 -20,6 -31,8 -21,5 -6,4 -13,3 -28,2

Summa totalt 0,0 -10,9 -15,8 -14,7 7,2 11,5 8,4 -31,9

Årets resultat   -26,7 -14,8 17,2 26,6 16,7 -18,7
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- Förvaltningen får i uppdrag att ta fram en långsiktig plan (20 år)
över planerade större (>5 mkr) infrastrukturinvesteringar med
kapitalbehov och kostnader.
- Förvaltningen får i uppdrag att se över driftsform eventuellt avyttra
Åbäcksholm.

Annelie Noort (KD) yrkar att se över avveckling av simhallen ändras
till se över framtiden för simhallen.

Lars Beckman (S) yrkar att simhallen samt fritidsverksamheten för
13-19-åringar utgår.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger 2 tilläggsyrkanden samt 3
ändringsyrkanden.

Ordföranden ställer först proposition gällande ändringsyrkanden från
Lars Beckman (S) och finner att kommunstyrelsen avslår
ändringsyrkandena.

Därefter ställer ordföranden proposition gällande tilläggsyrkanden
från Per Hanö (SD) och finner att kommunstyrelsen beslutar att
bifalla tilläggsyrkandena.

Därefter ställer ordföranden proposition gällande ändringsyrkande
från Annelie Noort (KD) och finner att kommunstyrelsen beslutar i
enlighet med tilläggsyrkandet.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommundirektör
Ekonomichef
Kanslichef
Sektorchefer
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KS § 95 KS-SA.2024.59
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Justerare
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Sammanträdestider 2025

Kommunstyrelsens beslut
Sammanträdestider för 2025 fastställs enligt nedan;

- 20 januari
- 17 februari
- 17 mars
- 22 april (tisdag)
- 19 maj
- 16 juni
- 18 augusti
- 15 september
- 20 oktober
- 17 november
- 22 december
- 19 januari 2026

Ärendebeskrivning
Kansliet hur tagit fram förslag till sammanträdestider 2025 för
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen samt utskotten.

Kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och kommunstyrelsens
utskott antar sina egna sammanträdestider.

Sammanträden 18 februari och 22 april är på en tisdag. Detta på
grund av kommunfullmäktige den 17 februari samt annandag påsk
den 21 april.

Yrkanden
Anders Carlsson (C) yrkar att kommunstyrelsen sammanträder 17 februari
istället för det förslagna datumet 18 februari.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut och att
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med detta.
_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare
Akten
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KS § 96 KS-KcS.2024.13

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Etableringsstrategi Valdemarsviks kommun

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige beslutar att anta Etableringsstrategi för Valdemarsviks
kommun

Kommunstyrelsens beslut

Etableringsstrategin och övriga strategiska dokument ska synkas för
likalydande skrivelser.

Reservationer samt protokollsanteckning

Mot beslutet om att avslå yrkandet om återremiss från Lars Beckman (S)
reserverar sig Lars Beckman (S), Magnus Loftén (S), Nhela Ali (S) och Ulla
Wallering Fall (S) och lämnar följande protokollsanteckning:

Vi ser dokumentet som ett viktigt verktyg i framtida etableringar i vår
kommun kopplat till olika näringars utveckling och vill säga att helheten i
dokumentet är bra.

Dock förvånar det oss och kanske även bekymrar oss något att
näringsgrenen Besöksnäring inte får en mer tydlig plats i strategin.
Förvisso har den ingen egen SNI kod men vi tror oss se outnyttjade
möjligheter på detta område. Därför yrkade vi på återremiss för att
komplettera föreslaget dokument utan att får gehör för detta.

” Etableringsstrategin för Valdemarsviks kommun är framtagen för att
adressera utmaningarna med en minskande befolkning och behovet av att
få nya invånare och fler företag och arbetsställen till kommunen. Strategin
fokuserar på att effektivt nyttja planlagd verksamhetsmark, strategiskt
planera för ny verksamhetsmark samt skapa attraktiva boendemiljöer och
förbättra tillgång till kommersiell service på landsbygden”

Jonas Andersson (V) och Bo Franzén (V) lämnar följande
protokollanteckning:

Detta ärende är en väl grundad rapport om kommunens förutsättningar för
företagande och kompetensförsörjning på längre sikt.
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KS § 96 KS-KcS.2024.13

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Dock är denna strategi en del av en helhet, en helhet som kommunen i
dagsläget inte kan kommunicera utåt, mot myndigheter, regioner och
kommuner samt näringslivet.

Kommunstyrelsen har i andra ärenden; remissyttrande eller andra
begränsade inriktningsdokument, pekat ut olika viljeriktningar. Dessa
viljeriktningar behöver samlas i ett gemensamt kommunövergripande
strategidokument som är långsiktigt gångbart, oavsett politisk majoritet.
Man kan dra likheter med regionens utvecklingsstrategi.

Vi ser dagens ärende och strategidokument som en del i en kommande
process för att uppnå en kommunal utvecklingsstrategi, något som
kommunen lidit brist av under flera år.

Ärendebeskrivning

Etableringsstrategin för Valdemarsviks kommun är framtagen för att
adressera utmaningarna med en minskande befolkning och behovet av att få
nya invånare och fler företag och arbetsställen till kommunen. Strategin
fokuserar på att effektivt nyttja planlagd verksamhetsmark, strategiskt
planera för ny verksamhetsmark samt skapa attraktiva boendemiljöer och
förbättra tillgång till kommersiell service på landsbygden. Den betonar även
vikten av att främja näringslivet och skapa förutsättningar för ekonomisk
tillväxt. Genom vägledande principer och områdesbeskrivningar samt en
tydlig etableringsprocess försöker strategin skapa en strukturerad och
effektiv ram för kommunens utveckling. Uppföljning av strategin är också en
central del för att säkerställa att den fortsätter att vara relevant och effektiv
över tid.

Etableringsstrategin grundar sig i Valdemarsviks kommuns strategiska
dokument, WSPs rapport ”Näringsliv, tillväxt och markförsörjning
Valdemarsvik 2024” samt Regionalt Serviceprogram Östergötland 2023-
2030, Region Östergötland, Samhällsplaneringsenheten (2022).

Syftet med strategin är att öka kommunens attraktionskraft för såväl
boenden, nyetableringar, expansioner och investeringar. Vilket ger fler
arbetstillfällen och därmed bidrar till en långsiktigt ökad skattekraft.
Etableringsstrategin ska också belysa den service som ska bibehållas och
utvecklas i kommunens servicenoder för att skapa attraktiva livs- och
boendemiljöer
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KS § 96 KS-KcS.2024.13

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Ekonomiska konsekvenser

Genom att maximera användningen av befintlig verksamhetsmark istället för
att ta i anspråk ytterligare jordbruksmark nyttjar kommunen sina resurser
effektivt. Notera att en majoritet av den befintliga verksamhetsytan har en
relativt låg exploateringsgrad vilket indikerar det att det finns potential för
förtätning och expansion inom befintliga områden. Denna strategi minskar
behovet av att expandera på nya områden, vilket är fördelaktigt ur både
miljö- och resursperspektiv.

Planläggning av mark är förenat med kostnader enligt kommunens Plan- och
bygglovstaxa. Enligt etableringsstrategin är planläggning aktuell på södra
Mossebo samt utpekade delar av centralorten. Viss kommunal
verksamhetsmark är översvämningsdrabbad och åtgärder för att göra
marken byggbar är förenat med kostnader (projekt pågår redan och
förväntas förbättra dessa förutsättningar).

Kommunens verksamhetmark är i flera fall inte avstyckad, har ledningar som
korsar marken som behöver flyttas, saknar VA-anslutning och tillfartsvägar.
Till viss del kan kostnaden för sådana åtgärder bekostas vid försäljningen av
marken.

Etableringsstrategin bör betraktas som en långsiktig viljeriktning mot ett
önskat framtida läge, där konkreta åtgärder planeras och genomförs med
hänsyn till kommunens ekonomiska förutsättningar och övriga
omvärldsfaktorer.

Yrkanden
Lars Beckman (S) yrkar att ärendet återremitteras för att komplettera
etableringsstrategin med egen del avseende besöksnäringen.

Ulf Larsson (-) yrkar att etableringsstrategin och övriga strategiska dokument
ska synkas för likalydande skrivelser.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag om återremiss samt ett
tilläggsyrkande.

Ordföranden ställer först proposition gällande yrkandet om återremiss och
finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå yrkandet.
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KS § 96 KS-KcS.2024.13

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Därefter ställer ordföranden proposition på tilläggsyrkandet och finner att
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med tilläggsyrkandet.

Beslutsunderlag
KSAU § 53/24
Tjänsteskrivelse från kommundirektör och stab 2024-05-02
Etableringsstrategi Valdemarsviks kommun
WSP-rapport Näringsliv, tillväxt och markförsörjning Valdemarsvik 2024

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunfullmäktige
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KS § 97 KS-KcS.2023.34

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Riktlinjer för att förbättra företagsklimatet i Valdemarsviks
kommun

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen beslutar att anta Riktlinjer för att förbättra företagsklimatet i
Valdemarsviks kommun 2024-2025

Ärendebeskrivning

Målet med dessa riktlinjer är att stärka samverkan och samsyn mellan
Valdemarsviks kommun och kommunens företagare. Genom att främja
dialog, samarbete och effektivitet strävar vi efter att förbättra företagsklimatet
i kommunen.

För att mäta huruvida dessa riktlinjer får önskad effekt kommer
enkätresultaten från mätningen "Insikt" av Sveriges Kommuner och Regioner
samt Svenskt Näringslivs undersökning "Företagsklimatet" användas. Dessa
två mätningar ger indikationer för hur Valdemarsviks kommun presterar i
förhållande till andra kommuner i samma kommungrupp och det nationella
genomsnittet.

De senaste mätresultaten från SKR respektive Svenskt Näringsliv visar
specifika områden som Valdemarsviks kommun behöver förbättra och
prioritera. Dessa resultat, tillsammans med insikter från flera
utbildningsträffar och workshops inom sektor samhällsbyggnad, service och
administration under utbildningen ”Förenkla helt enkelt”, ligger till grund för
riktlinjerna. Det är ofta är sektor samhällsbyggnad, service och administration
som möter företagen i rollen som företagare. Därför läggs särskild tonvikt vid
att riktlinjerna tillämpas inom denna sektor.

Med tydliga åtgärder och aktiviteter strävar vi mot att skapa en mer
välkomnande och stöttande miljö för företag i Valdemarsviks kommun, vilket
förväntas spegla sig i förbättrade resultat i kommande mätningar av
företagsklimatet.

Riktlinjer innehåller mål och åtgärder som innebär att förenkla funktioner på
kommunens hemsida, tillämpning av ett enklare språk i kommunens
kommunikation, implementering av e-tjänster samt insatser för att främja en
företagsvänlig kultur och förståelse för företagande bland kommunens
anställda.
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KS § 97 KS-KcS.2023.34

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Ekonomiska konsekvenser

Flera av de föreslagna åtgärderna medför obetydande ekonomiska
konsekvenser och innebär enbart kostnad i arbetstid eller nya arbetssätt. Det
finns däremot kostnader kopplade till implementeringen av e-tjänster.
Valdemarsviks kommun köper idag e-tjänster av Cesam Öst där kommunen
betalar ett fast pris årligen. Den fasta avgiften ökar inte vid anslutning till nya
e-tjänster, däremot tas en rörlig avgift ut för arbetet att införliva nya e-tjänster.
Tidigare år har den rörliga kostnaden legat mellan 3800-10 300 SEK. Vid en
större beställning förväntas den rörliga avgiften för året de införlivas öka.

Det finns idag ett stort utbud av AI-verktyg för kommuner och offentliga
aktörer som skulle kunna köpas in för att förenkla informationssök och
användning av kommunens webbplats. Dessa kostar ca 30 000kr/år. Det är
inte nödvändigt att köpa en sådan tjänst samtidigt som det skulle kunna
innebära tidsbesparing för medborgarservice och andra handläggare om en
AI-tjänst användes.

Beslutsunderlag
KSAU § 52/24
Tjänsteskrivelse från kommundirektör och stab 2024-05-02
Riktlinjer för att förbättra företagsklimatet i Valdemarsviks kommun 2024-
2025

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Näringslivsutvecklaren
Kommunikationsansvarig
Akten
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KS § 98 KS-SA.2024.56

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Uppsägning av avtal om finansiering för
integrationssamordnare

Kommunstyrelsens beslut

Valdemarsviks kommun säger upp avtal beträffande finansiering av
tjänst som integrationssamordnare från och med 1 oktober 2024.

Ärendebeskrivning

Under 2018 ingick Valdemarsviks kommun, med övriga kommuner i
länet, ett avtal om att finansiera en tjänst som
integrationssamordnare.

Integrationssamordnaren ansvarar för att samordna kommunernas
gemensamma mellankommunala utvecklingsarbete för att uppnå
målen i den regionala överenskommelsen. Integrationssamordnaren
är formellt anställd vid Länsstyrelsen Östergötland.

Förslaget är att Valdemarsviks kommun säger upp avtal beträffande
finansiering av tjänst som integrationssamordnare från och med 1
oktober 2024.

Ekonomiska konsekvenser

Valdemarsviks kommun debiterades 17 204 kronor för finansieringen
av tjänsten som integrationssamordnare för 2023. Delfinansieringen
beräknas utifrån befolkningsmängden i respektive kommun.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Länsstyrelsen Östergötland
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KS § 99 KS-SA.2024.57

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Arbetsplan 2024

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen noterar information om arbetsplan 2024 samt
lägger den till handlingarna.

Ärendebeskrivning

Med grund i resultatmål och resultatindikationer sammanställs en
arbetsplan för sektorsövergripande mål och indikationer. Arbetsplanen
redovisas till kommunstyrelsen under året. Arbetsplanen ligger sedan
till grund för hur respektive sektor kommer att bedriva och prioritera
sin verksamhet under året. Syftet med inriktningsmålen är att
sektorerna ska utvecklas inom sektorns olika verksamhetsområden
och svara för att kommunen som helhet ska utvecklas med
måluppfyllelser i enlighet med politiskt fastställda mål, uppdrag och
riktlinjer.

Ekonomiska konsekvenser

Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommundirektören
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KS § 100 KS-SA.2024.58

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Samordningsförbundet Östra Östergötland - granskning av
årsredovisning 2023

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen 2023 för
Samordningsförbundet Östra Östergötland.

Jäv

Per Hanö (SD) och Nhela Ali (S) anmäler jäv och deltar inte i
handläggning samt beslut.

Susanne Hamilton (LPo) ersätter Per Hanö (SD) under denna punkt.

Susanne Nordlöf (S) ersätter Nhela Ali (S) under denna punkt.

Ärendebeskrivning

Samordningsförbundet Östra Östergötland har inkommit med
årsredovisning för 2023.

Kommunfullmäktiges presidium bereder frågan gällande
ansvarsfrihet i enlighet med arbetsordning för kommunfullmäktige i
Valdemarsviks kommun §5.

Ekonomiska konsekvenser

Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunfullmäktige
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KS § 101 KS-KcS.2024.9

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Årsredovisning 2023 för Räddningstjänsten Östra Götaland
(RTÖG)

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen år 2023
för Räddningstjänsten Östra Götaland.

Jäv

Anders Sjölander (M) och Anders Carlsson (C) anmäler jäv och
deltar inte i handläggning samt beslut.

Susanne Hamilton (LPo) ersätter Anders Sjölander (M) under denna punkt.

Bo Franzén (V) ersätter Anders Carlsson (C) under denna punkt.

Ärendebeskrivning

Räddningstjänsten Östra Götaland (RTÖG) har inkommit med
årsredovisning för 2023.

RTÖG redovisade ett positivt resultat om 723 tkr för 2023. Vidare
beskriver årsredovisningen bland annat betydelse om de förändrade
bestämmelserna kring dygnsvila, påbörjad nybyggnation av
räddningsstation i Norrköping och beslut kring ny lokalisering för nytt
övningsfält.

Kommunfullmäktiges presidium bereder frågan gällande
ansvarsfrihet för direktionen och dess enskilda ledamöter för
verksamhetsåret 2023 i enlighet med arbetsordning för
kommunfullmäktige i Valdemarsviks kommun §5.

Ekonomiska konsekvenser

Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse från sektor service och samhällsbyggnad 2024-04-23
Årsredovisning 2023
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KS § 101 KS-KcS.2024.9

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunfullmäktige
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KS § 102 Nämnd.2024.2

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Anmälan till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen noterar underlagen och lägger dessa till handlingarna.

Ärendebeskrivning

Följande anmäls till kommunstyrelsen:

_ _ _ _ _ _ _

Beslut om tillförordnad kommundirektör vid ordinarie
kommundirektörs frånvaro
Kommunstyrelsens stöd- och omsorgsutskott 2024-05-20
Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskott 2024-05-21
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-22
Protokoll Samordningsförbundet Östra Östergötland 24 maj
Protokoll RTÖG 2024-05-30
Mail om representanter i demokratiberedningen
Antagande detaljplan del av Valdemarsvik 4:4
Delegationsbeslut förordnande samt entledigande av
säkerhetsskyddschef och biträdande signalskyddschef
Delegationsbeslut yttrande överklagan skolskjuts KS-BU.2024.18
Delegationsbeslut vakansprövning säkerhets- och
beredskapssamordnare
Delegationsbeslut vakansprövning verksamhetsutvecklare
Delegationsbeslut- vakansprövning lärare
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KS § 103 Nämnd.2024.1

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Information till kommunstyrelsen och utskotten

Kommunstyrelsens beslut

Punkten lämnas.

Ärendebeskrivning

Följande informationer lämnas vid dagens sammanträde;

Kommundirektör Kristina Lohman informerar om följande;
- Mycket jobb med ekonomiska anpassningar.
- Förslag till ny organisation är förhandlat i cesam. Risk- och
konsekvensanalys ska genomföras och förslag tillsammans med den
analysen kommer hanteras på kommunstyrelsens sammanträde 2
september.
- Birgitta Modig ska tackas av. Inbjudan skickas ut till
kommunstyrelsen.
- Arbete pågår gällande vårdcentrum Vammarhöjden tillsammans
med Region Östergötland.
- Renovering av Ångbåtskajen klar och slutbesiktning genomförd.
- Andelen behöriga lärare ökar.
- Introduktion för nyanställda var uppskattat.
- Kommunen kommer under hösten delta i SCB:s
medborgarundersökning.
- Kommundirektören har närvarit vid möte med CKS med intressanta
programpunkter.
- Regionen har informerar att översyn av regional utvecklingsstrategi
(RUS) pågår.
- Kommunen kommer ha jour under sommaren för hamnvärdskap
samt ställplatser.
- Kommunen och VA-chefen har slutit överenskommelse om att VA-
chefens anställning ska upphöra.

Per Hanö (SD) och Nhela Ali (S) informerar om
Samordningsförbundet Östra Östergötlands verksamhet.

Anders Sjölander (M) och Anders Carlsson (C) informerar om
Räddningstjänsten Östra Götalands (RTÖG) verksamhet.
_ _ _ _ _ _ _
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KS § 104 Nämnd.2024.3

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-06-17

Justerare

..........

..........

Frågor

Kommunstyrelsens beslut

Frågor ställs och besvaras.

Ärendebeskrivning

Följande frågor ställs och besvaras vid dagens sammanträde;

Jenny Elander Ek (C) frågar om kommunen skrivit under något nytt
hyreskontrakt gällande Gryts förskola.
- Kommundirektör Kristina Lohman svarar att det inte skett och kommer
behandlas inom ramen för den nya skolorganisationen.

Jonas Andersson (V) frågar om status på kulvert i Valdemarsviks centrum.
- Per Hollertz (M) svarar att undersökning pågår.

Magnus Loftén (S) frågar om regleringar gällande byggnation av attefallshus.
- Per Hollertz (M) hänvisar frågan till miljö- och byggnämnden.

_ _ _ _ _ _ _
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